
Højelse Skole 

Skolebestyrelsesmøde 

19.00 – 21.00 

 

 

Fraværende/afbud:  Nis, Camilla, Furkan, Jonas 

Dagsorden, tirsdag 7. januar 2025 

1. Nyt fra elevrådet 
(Elevråd 10 min) 

Nyt fra elevrådet 
 

2. Frisættelse 
(Tommy / 20 min) 

Tommy orienterer om frisættelse af skoleområdet samt orientering 
om pilotprojekt i forbindelse med frisættelse. 
Tommy, Sille og Stine er inviteret til et møde i næste uge, hvor de 
skal drøfte deltagelse i et to årigt projekt for to af kommunens skoler 
ift. frisættelse. Højelse Skole har tilkendegivet overfor direktøren, at 
vi godt vil deltage i projektet. 
Som pilotskole bliver man også invitteret med i opgaveudvalget, 
som politikerne nedsætter til udvikling af Køge Kommune samt 
hjulpet af de forskellige forvaltninger, så opgaven med frisættelse af 
folkeskolen kan blive løst bedst muligt. 
Den samlede skolebetyrelse synes, at det lyder spændende, at 
Højelse Skole har tilkendegivet interesse for projektet. 
 
Fokus: Fremtidens skole 
 
Mod og os. Forskelligehed og os. Verden og os 
Uddrag fra Mod og os: Som skole lever vi en virkelighed, der i stigende grad er 
blevet kvantificeret og styret af målbare krav. Vi anerkender, at det er den måde, 
vores samfund har valgt at styre mange processer på, og at data og statistik kan 
give ny og værdifuld viden. Men på Højelse Skole har vi også mod til at se det 
enkelte barn og dets behov uden at lade os distrahere af statistik. Vi har mod til at 
reagere på vores mavefornemmelse, intuition og erfaring i forholdet til den enkelte 
elev. Det enkelte barn er altid vores fokus. 

3. Kort status – økonomi 
(Tommy / 20 min) 

Tommy orienterer om status på andet halvår at skoleåret, status på 
modtagerklasser, økonomi etc.  
Økonomien ser rimelig ud for 2025, da vi har fået svar på, at vi 
fortsat skal have to modtageklasser i skoleåret 25/26. 
 



4. Opfølgning: Temaaften 
om skærmpolitik 
(Tommy, Karina, Sille / 10 
min) 

Karina, Tommy og Sille var til temaaften om skærmpolitik i 
begyndelsen af december – vi giver en tilbagemelding på oplæget.  
Tommy orienterer om vores egen temaaften i foråret. 
En god temaaften, hvor fælleselevrådets skærmanbefalinger blev 
fremlagt. De er rigtig gode og ligner meget, det vi selv har talt om 
på Højelse Skole. 
Højelse Skole får besøg af forsker Andreas Lieberoth d. 19.3.25 kl. 
17 – 18.30 til et oplæg om brug af skærm til personalet. 
Skolebestyrelsen er enige om, at det kunne være godt, hvis både 
de professionnelle og forældre får samme oplæg. 
Skolebestyrelsen vil gerne have mulighed for at invitere alle de 
borgere med, som synes at det kunne være interessantat høre 
oplægget. 
 
Fokus: Fremtidens skole / Trivsel 

 
Læring og os. Verden og os 
Uddrag fra Læring og os: På Højelse Skole ser vi læring som noget dybere end en 
undervisningsplan. Vi griber med fantasi og begejstring alle muligheder i 
dagligdagen for at udvide perspektivet hos vores elever og forfølge en bredere 
dannelse.  Alle situationer – planlagte eller spontane – kan inspirere til læring. 

5. Skole-hjemsamarbejde  
(Sille / 15 min) 

Opstartsdrøftelse: Skole-hjemsamarbejde/Skolehjemsamtaler er et 
af de emner vi har på listen over emner vi gerne vil behandle. Kort 
drøftelse om der er områder vi kunne sætte fokus på eller 
videreudvikle og tage op på et senere møde. Hvordan vi kan 
evaluere det? Hvad gør vi godt? Hvad glemmer vi at anerkende og 
værdsætte? Er der noget vi savner? Er det myter, der kan aflives? 
Er der noget vi kan gøre bedre?  
Skolebestyrelsen drøftede, om det kunne være et punkt på 
kontaktforældremødet. Der blev aftalt at nedsætte en 
formødegruppe, der kiggede videre på skole-hjem-samarbejdet, 
som er et stort emne. Så kan bestyrelsen arbejde videre med 
udvalgets oplæg. 
Tommy,Sille, Karina, Jannie, Neel deltager i et formødegruppe, der 
forbereder punktet til næste møde.  
Fokus: Samarbejde mellem skole og hjem 
 
Lokalsamfund og os. Demokrati og os. 
Uddrag fra Lokalsamfund og os: På Højelse Skole viderefører vi det fællesskab, der 
er forankret i lokalsamfundet. Ikke kun til de lokale børn, men til alle børn på skolen. 
Uanset hvor du kommer fra, hører du til. Åbenhed og imødekommenhed ligger dybt i 
vores børns DNA. Det er ikke noget, vi skal opfinde. Det er der i forvejen. Evnen til at 
favne mangfoldighed og forskellighed en afgørende del af det, vi ønsker at give 
vores elever med på vejen. 

6. Kontakforældremøde 
(Sille, Stine / 15 min) 

Opstartsdrøftelse: Vi skal holde kontakforældremøde i maj. Inviterer 
vi under samme ramme som de seneste år? Ideer til tema? Har vi 
noget vi skal have produceret og udgivet til vores vifte? 
Nedsættelse af kontakforældremøde-udvalg. 



Vi vil gerne fortsætte med samme ramme, vi har brugt de tidligere 
år, til dette års kontaktforældremøde, da der har været stor 
tilslutning. Skolebestyrelse diskuterede hvilke temaer, der kan være 
relevante. Der blev bl.a. drøftet om samarbejdet mellem hjem og 
skole kunne være et tema. Vi tænker alle videre inden næste møde, 
hvad der  også kunne være relevant som emne på mødet.  
 
Fokus: Samarbejde mellem skole og hjem 

 
Demokrati og os. Lokalsamfund og os.  
Uddrag fra Demokrati og os: Alle meninger har værdi. Alle mennesker har krav på 
respekt. Og alle beslutninger i et fællesskab hviler på et demokratisk fundament. Det 
betyder ikke, at alle altid er enige, eller at de fleste altid bestemmer. 

7. NYT fra 
(15 min) 

Ledelse, lærere, elever, SFO, pædagoger, forældre 
Tilmelding til SFO i mellem jul og nytår viser endnu en gang, at der 
kun møder 1/3 af de tilmeldte op på de enkelte dage. Det koster i 
personaleressourcer, som vi kunne bruge bedre på andre 
tidspunkter.  
SFO holder trivseluge i uge 7.  
Cecilia er kommet retur fra barsel, der er ny pædagogstuderende i 
SFO frem til sommerferien, som bliver faciliteret af vores 
praktikvejleder. 
Der er lærerstuderende i skolen, pt. er de her fuld tid, ellers er de 
her en gang om ugen og blive faciliteret af vores praktikvejleder. 
Der har været trivselsundersøgelse for personalet, hvor der har 
været stor deltagelse. 
Der efterspørges, at der udarbejdes et årshjul med punkter. 
Vi skal snart have sat løgene i jorden. 
 

8. Punkter til næste møder 
(5 min) 

Skole-hjem-samarbejde 
Fremtidens skolemadordning 
Kontaktforældremøde 
Trafikkampagne sættes lidt i bero for nu, så vi kan være klar ift. 
indsatser for skoleåret på området. 

9. Eventuelt 
(5 min) 

 

  

 


